
Discussie notitie ‘Verdozing’  t.b.v. Commissie NLG

Wie regelmatig met de trein of auto door Noord-Holland reist komt er niet om heen; de  
verdozing van het Noord-Hollands landschap met als hoogte/diepte punten de omgeving 
tussen Amsterdam, Schiphol, en Haarlemmermeer, Zaanstad, maar ook de gemeente 
Hollandse Kroon waar datacenters naast kassen het landschap meer en meer  gaan 
beheersen. Als deze trend zich nog eens tien jaar voortzet is ons landschap onherkenbaar 
veranderd.  Wat kunnen we hier als provincie, met inachtneming van alle belangen die 
meespelen, aan doen?  Tijdens het digitale mini-symposium verdozing dat de PvdA fractie 11 
november organiseerde,  hebben we gemerkt dat het onderwerp ‘verdozing’ leeft in de 
provincie. Als het aan de PvdA ligt, wordt er  de komende tijd dan ook gewerkt  aan een 
‘Provinciaal kader verdozing’. Dit kader zou o.a. een antwoord moeten bieden op de 
volgende vragen:

1. Wat is op dit moment de feitelijke stand van zaken? Hoeveel m2 aan 
distributiecentra is er op dit moment in NH gerealiseerd? Hoeveel m2 datacenter? 
Hoeveel m2 aan grootschalige  bedrijfshallen die voor andere doelen zijn bestemd?  
Wat is de verwachting dat hier de komende vijf tot tien jaar nog bij gaat komen?

2. Distributie en data centra worden veelal door gemeenten gefaciliteerd met het oog 
op het veronderstelde belang voor de werkgelegenheid. Tegelijk worden daar in de 
vakliteratuur nogal wat vragen bij gesteld: De gemiddelde doos kost veel m2, maar 
levert per m2 helaas maar weinig banen op. Wat is de aangetoonde meerwaarde van 
distributiecentra respectievelijk datacenters, o.a.  in de de relatie tot 
werkgelegenheid? 

3. De verdozing lijkt zich steeds verder door de provincie te verspreiden, als een scoort 
niesbui. Hoe kunnen we komen tot concentratie van dit type grootschalige dozen 
zodat niet onze hele provincie ‘verdoost’ en de gebieden die we voor deze 
ontwikkeling hebben aangewezen  op een goede manier ontsloten kunnen worden, 
zowel via de weg als het openbaar vervoer?

4. Hoe kunnen we samen met gemeenten maatregelen nemen die leiden  tot efficiënter 
ruimtgebruik ( bijvoorbeeld door meerlaagse dozen te bouwen), hogere 
architectonische kwaliteit van de bouwwerken en een betere inpassing in het 
landschap?

5. Hoe verbinden we  verdozing aan duurzaamheid? Van alle ‘dozen’ die worden 
gebouwd, heeft maar een klein deel zonnepanelen op het dak, van alle warmte die 
vrijkomt in datacentra wordt maar een klein deel benut, meervoudig ruimtegebruik 



zou hier toch de regel moeten zijn, niet de uitzondering?  Datacentra kunnen 
efficiënter werken. Hoe stimuleren wij deze bedrijven daartoe?

6. Hoe betrekken we de inwoners van Noord-Holland bij deze problematiek? Inwoners 
die aan de ene kant het probleem van verdozing herkennen en er in toenemende 
mate tegen ageren, maar aan de andere kant in toenemende mate hun inkopen 
online doen en jaarlijks duizenden foto’s opslaan op de cloud? 

De fractie van de PvdA gaat over deze en andere zaken die het onderwerp ‘verdozing’ 
betreffen graag het gesprek aan binnen de commissie NLG.  Herkent de commissie zich in 
bovenstaande vragen? Ontbreken er elementen?
Afhandelingsvoorstel: De PvdA zou vervolgens het college van GS willen verzoeken binnen 
nu en een half jaar te komen met een provinciaal kader verdozing, waarin bovengenoemde 
vragen  en wellicht andere vragen m.b.t. verdozing meegenomen worden, waarbij tevens 
het binnenkort te verschijnen advies van de  Provinciaal Adviseur Ruimtelijke Kwaliteit 
(PARK) wordt betrokken en waarin duidelijk wordt wat de Provincie kan bijdragen om het 
fenomeen verdozing de komende jaren in goede banen te leiden. We horen graag van de 
commissie NLG of dit verzoek op draagvlak kan rekenen. 
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